
BR.0002.6.2025.AB 

PROTOKÓŁ NR  XV / 25 

 

Z SESJI RADY POWIATU ZAWIERCIAŃSKIEGO 

 

w dniu 24 kwietnia 2025 roku 
 

 

Sesja odbyła się w sali konferencyjnej Starostwa Powiatowego w Zawierciu pod 

przewodnictwem Przewodniczącego Rady Powiatu Jarosława Kleszczewskiego. Początek 

obrad – godzina 12.07.     

 

 

Obecni: 

 

Radni powiatu zawierciańskiego, zgodnie z załączoną do protokołu listą obecności. 

 

Radni nieobecni: 

 

Szczepan Goncerz 

Teresa Mucha-Popiel 

Zbigniew Rok 

  

Spoza grona Rady obecni byli: 

 

Skarbnik Powiatu Halina Mackiewicz, Sekretarz Powiatu Tomasz Dzierżanowski, radcowie 

prawni: Włodzimierz Mukamiełow i Rafał Reroń, dyrektorzy jednostek organizacyjnych 

powiatu oraz naczelnicy  wydziałów, biur i samodzielnych referatów Starostwa Powiatowego 

w Zawierciu i inni, zgodnie z załączoną do protokołu listą obecności.  

 

 

Ad.1.) 

 

Obrady sesji otworzył Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski. Na podstawie 

listy obecności stwierdził dostateczną liczbę radnych do podejmowania prawomocnych 

uchwał, a tym samym prawomocność XV sesji Rady Powiatu Zawierciańskiego. Powitał 

radnych, Zarząd Powiatu ze Wicestarostą Marią Milejską oraz gości, biorących udział  

w posiedzeniu, dziękując im za przybycie. Powitał również internautów, oglądających obrady 

sesji w formie online. Poinformował, że transmisja online jest dostępna pod adresem: 

https://posiedzenia.pl/powiatzawiercianski oraz na stronie internetowej Starostwa 

Powiatowego w Zawierciu i w Biuletynie Informacji Publicznej.  

  

 

Ad.2.) 

 

Radni nie zgłosili uwag do przekazanego w materiałach sesyjnych porządku obrad sesji.   

 

Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski poinformował, że Zarząd Powiatu 

Zawierciańskiego przekazał na jego ręce wniosek w sprawie rozszerzenia porządku obrad 
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sesji o punkt w brzmieniu: „Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia sprzeciwu 

wobec planów utworzenia zamkniętego ośrodka dla cudzoziemców w Powiecie 

Zawierciańskim”. 

 

Zarząd Powiatu Zawierciańskiego na posiedzeniu w dniu 22 kwietnia 2025 r. przyjął 

przedmiotowy projekt uchwały zgodnie deklaracją Przewodniczącego Rady Powiatu złożoną 

na sesji w dniu 18 kwietnia 2025 r. oraz stanowiskami radnych wyrażonymi w toku dyskusji 

prowadzonej na tej sesji. Projekt uchwały został przekazany organowi stanowiącemu celem 

wdrożenia procedury opiniowania zgodnie  z zapisami Statutu Powiatu Zawierciańskiego.  

W wyniku przeprowadzonego głosowania wniosek został przyjęty jednogłośnie, czyli przy  

19 głosach „za”.    

 

Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski ustalił, że niniejszy projekt uchwały, 

przekazany radnym w wersji papierowej przed rozpoczęciem sesji, będzie rozpatrywany  

w pkt 5 porządku obrad. Jednocześnie poinformował, że w związku z wprowadzoną zmianą 

kolejność poszczególnych  punktów porządku obrad zmienia się odpowiednio. W celu 

usprawnienia prowadzenia sesji  porządek obrad po zmianach został przekazany radnym  

w wersji papierowej. 

 

Porządek obrad sesji po zmianach przedstawiał się następująco: 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

2. Zgłaszanie uwag do porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu Nr XIII/25 z dnia 20 marca 2025 roku.   

4. Sprawozdanie Starosty z działalności Zarządu Powiatu w okresie od poprzedniej planowej 

sesji. 

5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia sprzeciwu wobec planów utworzenia 

zamkniętego ośrodka dla cudzoziemców w Powiecie Zawierciańskim.   

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie informacji o realizacji zadań związanych z 

zarządzaniem kryzysowym w powiecie zawierciańskim.   

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie powiatu na 2025 rok.    

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na 

lata 2025 – 2029.   

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyłączenia Poradni Psychologiczno- 

Pedagogicznej Nr 2 z Zespołu Szkół Specjalnych im. Marii Grzegorzewskiej i Poradni 

Psychologiczno-Pedagogicznej nr 2 w Zawierciu.   

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie powierzenia Gminie Ogrodzieniec zarządzania 

odcinkami dróg powiatowych nr 1724S i 1725S polegającego na pełnieniu funkcji 

inwestora w zakresie niezbędnym do realizacji zadań polegających na budowie 

chodników.   

11. Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu o pracy między sesjami i otrzymywanej 

korespondencji. 

12. Interpelacje i zapytania radnych.   

13. Wolne wnioski. 

14. Zamknięcie sesji. 
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Ad.3.) 

 

Wobec brak uwag ze strony radnych w wyniku przeprowadzonego głosowania protokół  

Nr XIII/25 z dnia 20 marca 2025 roku został przyjęty  jednogłośnie, czyli przy 19 głosach 

„za”.    

 

 

Ad.4.) 

 

Sprawozdanie z działalności Zarządu Powiatu w okresie od poprzedniej planowej sesji 

przedstawiła Wicestarosta Maria Milejska.   
 

W okresie sprawozdawczym Zarząd Powiatu odbył 7 posiedzeń w dniach: 20 marca  

i 25 marca (po dwa posiedzenia) oraz 31 marca, 8 kwietnia i 22 kwietnia br. zajmując się 

m.in. następującymi sprawami: 

 

➢ podjął uchwały w sprawach:  

– sprawozdania z wykonania budżetu powiatu zawierciańskiego za 2024 rok; 

– zmian w budżecie powiatu na 2025 r. i zmian w planie finansowym; 

– zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2025 – 2029; 

– zmiany uchwały w sprawie uchwalenia planu finansowego wydatków finansowanych 

środkami z Funduszu Pomocy zgromadzonych na  wydzielonym rachunku dochodu; 

– zmiany uchwały w sprawie wprowadzenia zasad centralizacji rozliczeń podatku od 

towarów i usług w powiecie zawierciańskim oraz w jego jednostkach 

organizacyjnych; 

– ogłoszenia konkursu na stanowisko Dyrektora Samodzielnego Publicznego Zakładu 

Opieki Zdrowotnej – Szpitala Powiatowego w Zawierciu; 

– wyboru ofert i przyznania dotacji w ramach otwartego konkursu ofert na realizację  

w 2025 r. zadań publicznych powiatu  zawierciańskiego; 

– przyznania w trybie pozakonkursowym dotacji dla: Stowarzyszenia Amazonek i Osób 

z Problemami Onkologicznymi z siedzibą w Zawierciu na realizację zadania pt.: 

„Badamy Mamy i Taty” oraz Fundacji „Ostoja dla Zwierząt” z siedzibą w 

Siamoszycach na realizację zadania pt.: „Osoby Zwierzęce – myślę, czuję, chcę żyć”; 

– wyrażenia zgody na realizację zadania pt. „Modernizacja kotłowni wraz z montażem 

układu małej kogeneracji w budynku Szpitala Powiatowego w Zawierciu 

zlokalizowanego przy ul. Miodowej 14” finansowanego ze środków Wojewódzkiego 

Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Katowicach;  

– wyrażenia zgody na realizację zadania pt. „Modernizacja kanalizacji w Szpitalu 

Powiatowym w Zawierciu” finansowanego ze środków Wojewódzkiego Funduszu 

Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Katowicach; 

– wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu sali konferencyjnej oraz sali szkoły 

rodzenia na nieruchomości będącej w użytkowaniu Szpitala Powiatowego  

w Zawierciu przy ul. Miodowej 14; 

– wyrażenia opinii dotyczącej zaliczenia dróg do kategorii dróg powiatowych oraz 

ustalenia ich przebiegu na terenie Gminy Dąbrowa Górnicza. 

 

➢ przyjął:  

– sprawozdanie o udzielonych ulgach w spłacie należności pieniężnych mających 

charakter cywilnoprawny przypadających powiatowi zawierciańskiemu lub jego 

jednostkom podległym w 2024 roku; 
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– sprawozdanie z działalności Miejskiej i Powiatowej Biblioteki Publicznej  

w Zawierciu za rok 2024; 

– raport z wykonanych czynności dochodzenia należności mających charakter 

cywilnoprawny i publiczno-prawny za okres od 1 lipca 2024 roku do 31 grudnia 2024 

roku; 

– informacje o stanie mienia powiatu zawierciańskiego za okres od 1 stycznia 2024 roku 

do dnia 31 grudnia 2024 roku;  

– informacje w sprawie funkcjonowania punktów nieodpłatnej pomocy prawnej na 

terenie powiatu zawierciańskiego za 2024 rok; 

– informacje dotyczące działalności Powiatowego Rzecznika Konsumentów za 2024 

rok. 

 

➢ wyraził zgodę na zawarcie aneksu terminowego do umowy na realizację zadania pn. 

„Przebudowa drogi powiatowej nr   relacji Pradła – Siedliszowice – Solca – Etap I Pradła 

– Siedliszowice; 

 

➢ pozytywnie zaopiniował realizację zadania pn.: „Rozbudowa drogi wojewódzkiej nr 794 

wraz z rozbiórką i budową wiaduktu nad torami PKP w km 22+188 w miejscowości Biała 

– Błotna”; 

 

➢ zajął pozytywne stanowisko w sprawie: 

– możliwości podpisania porozumień z Gminą Żarnowiec w przedmiocie przekazania 

zadań podlegających na sporządzeniu dokumentacji projektowo – kosztorysowej dla 

wybranych odcinków dróg powiatowych; 

– realizacji zadania pn. „Zaprojektowanie i budowa elementów infrastruktury 

technicznej wzdłuż linii kolejowej nr 4 w ramach projektu pn. „Dostosowanie CMK 

do prędkości 250 km/h. 

 

➢ omówił i przyjął materiały wraz z projektami uchwał Rady Powiatu, które są przedmiotem 

obrad obecnej sesji. 

 

Ponadto poinformowała, że w okresie sprawozdawczym przedstawiciele Zarządu Powiatu 

brali udział w następujących  uroczystościach i wydarzeniach: 

  

−  w dniu 21 marca br. – w uroczystości upamiętniającej rocznicę potyczki Powstańców 

Styczniowych – Oddziału Teodora Cieszkowskiego z żołnierzami carskimi, do której 

doszło 22 marca 1863 roku na terenach pomiędzy Kuźnicą Masłońską i Łazami  

a Zawierciem; 

− w dniu 27 marca br.  – w XVI Modelowej Konferencji ONZ dla młodzieży szkolnej szkół 

podstawowych z terenu powiatu zawierciańskiego oraz powiatu będzińskiego „Żermun 

2025” zorganizowanej w I LO z Oddziałami Dwujęzycznymi im. S. Żeromskiego  

w Zawierciu; 

− w dniu 30 marca br.  – w koncercie finałowym „Nasz Talent” w Miejskim Ośrodku 

Kultury w Łazach; 

− w dniu 2 kwietnia br. – w Powiatowych Eliminacjach Ogólnopolskiego Turnieju Wiedzy 

Pożarniczej „Młodzież Zapobiega Pożarom”; 

− w dniu 3 kwietnia – w kolejnym spotkaniu związanym z potrzebą rozwiązania problemu 

zwiększonej populacji dzików w niektórych miejscowościach powiatu zawierciańskiego;   

− w dniu 8 kwietnia br. – w otwarciu nowej siedziby Małego Centrum Nauki SOWA, 

znajdującego się w budynku Miejskiego Ośrodka Kultury w Zawierciu; 
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− w dniu 13 kwietnia br.  – w obchodach 85. Rocznicy Zbrodni Katyńskiej na Placu Stosika 

w Zawierciu; 

− w dniu 14 kwietnia br.  –  w spotkaniu z przedstawicielami Fundacji „Karkonosze dla 

każdego”, która organizuje wypoczynek dla dzieci i młodzieży szkolnej, wychowanków 

domów dziecka i placówek opiekuńczych oraz rodzin zastępczych oraz w I Turnieju 

Strzeleckim na Strzelnicy Wirtualnej w Zespole Szkół im. profesora Romana 

Gostkowskiego w Łazach; 

− w dniu 15 kwietnia br. – w Pierwszym Powiatowym Dniu Akademickim w I LO  

z Oddziałami Dwujęzycznymi im. S. Żeromskiego w Zawierciu; 

− w dniu 16 kwietnia br.  – udział w uroczystym otwarciu Pracowni Silników 

Samochodowych w Centrum Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego w Zawierciu, jak 

również  w spotkaniu z Wojewodą Śląskim i z samorządowcami powiatu 

zawierciańskiego, które dotyczyło zagadnień związanych z wdrażaniem przez samorządy 

ustawy o ochronie ludności i obronie cywilnej.  

Omówione zostały m.in. nakładane przez ustawę zadania dla samorządów oraz 

możliwości pozyskiwania dofinansowania na ich realizację. 

 

Ponadto Wicestarosta Maria Milejska poinformowała, że w dniu 22 marca br.  w Zespole 

Szkół Centrum Kształcenia Rolniczego w Żarnowcu odbył się XIX Powiatowy Turniej Tenisa 

Stołowego Strażaków Ochotniczych Straży Pożarnych RP Powiatu Zawierciańskiego. 

Zwycięzcy otrzymali puchary, dyplomy i medale ufundowane przez Starostwo Powiatowe w 

Zawierciu oraz Komendę Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Zawierciu. 

 

Sprawozdanie zostało przyjęte bez uwag i zapytań ze strony radnych. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski ogłosił przerwę w obradach, w 

trakcie której odbyły się posiedzenia stałych Komisji celem zaopiniowania projektu uchwały, 

o który rozszerzony został porządek obrad sesji. Początek przerwy – godz. 12.20. 

 

 

Ad.5.)  

 

Po wznowieniu posiedzenia o godz. 12.40 Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław 

Kleszczewski przystąpił do realizacji kolejnych punktów porządku obrad. 

 

Do sesji dołączył radny Gabriel Dors.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski poinformował, że wszystkie stałe 

Komisje w trakcie posiedzeń, które odbyły się w przerwie sesji,  jednogłośnie zaopiniowały 

projekt uchwały omawianej w tym punkcie porządku obrad.    

 

Gabriel Dors (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Panie Przewodniczący, pani Starosto, szanowni państwo, panie i panowie radni. Cieszę się, 

że akurat ten okres tygodnia czasu prawie, że Bóg zesłał opamiętanie przez ten okres 

świąteczny i taką uchwałę będziemy mogli podjąć. Oczywiście wnioskodawcy sesji 

nadzwyczajnej będą za taką uchwałą, od początku byliśmy za nią i w zasadzie, to jest 

wszystko co na ten temat chcę powiedzieć. Dziękuję”.  
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Paweł Sokół (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Panie Przewodniczący, pani Starosto. Będziemy dzisiaj procedować projekt uchwały, który 

tak naprawdę niczym się nie różni od projektu, który przedstawiliśmy na poprzedniej sesji. 

Sens jest ten sam i najważniejsze, że istota sprawy jest ta sama. Także uważam, że można 

było ją przeprocedować w piątek na sesji nadzwyczajnej. Niemniej jednak skoro tak się nie 

stało, to lepiej późno niż wcale. W każdym razie bezwzględnie tą uchwałę trzeba przyjąć, 

ponieważ ona przynajmniej w jakieś części gwarantuje bezpieczeństwo, w tym 

bezpieczeństwo sumienia. Dziękuję”   

 

Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski (treść wystąpienia w formie 

stenogramu): 

 

„Szanowni państwo, zgodnie z tym co zapowiadaliśmy. Rzeczywiście oświadczenia 

naszych radnych były w tej samej intencji, natomiast stanowić prawo należy nie na kolanie, 

nie byle jak, nie w pośpiechu, tylko tak jak zapowiadaliśmy, na sesji normalnej przy 

procedowaniu na wszystkich Komisjach. Teraz mamy zgody, mamy praktycznie 

jednomyślność i myślę, że można było te dwa dni zaczekać, nie było potrzeby robienia sesji 

nadzwyczajnej, bo do tego faktu nikt nikogo nie musiał przekonywać, czego dowodem jest 

konsekwencja naszego działania i konsekwencja zapowiedzianych informacji na poprzedniej 

sesji i konsekwencją jest dzisiejsza sesja, rozszerzenie, przeprocedowanie zgodnie z prawem  

i wówczas ta uchwała nabiera rzeczywistej mocy prawnej. Dziękuję bardzo”. 

 

Wobec braku innych uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr XV/137/25  

w sprawie wyrażenia sprzeciwu wobec planów utworzenia zamkniętego ośrodka dla 

cudzoziemców w Powiecie Zawierciańskim, w wyniku przeprowadzonego głosowania został  

przyjęty jednogłośnie, czyli przy 20 głosach „za”.          

 

W nawiązaniu do stwierdzenia Jerzego Janoski, że uchwała została przyjęta jednogłośnie, 

Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski przypomniał radnemu, że urządzenie 

do głosowania imiennego to bardzo łatwe urządzenie i należy również weryfikować swoje 

głosowania na wynikach ogłoszeń danym momencie.   

 

 

Ad.6.)  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski poinformował, że projekt uchwały 

ujętej w tym punkcie porządku obrad wraz z materiałami opracowanymi przez Samodzielny 

Referat Spraw Obywatelskich i Zarządzania Kryzysowego Starostwa Powiatowego  

w Zawierciu został wprowadzony pod obrady Rady Powiatu  w ramach wykonania Uchwały  

Nr X/98/24 z dnia 19 grudnia 2024 roku w sprawie ustalenia terminów sesji i uchwalenia 

planu pracy Rady Powiatu na 2025 rok. 

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju i Promocji Powiatu Marek Pałasz poinformował, że 

członkowie Komisji na posiedzeniu w dniu 14 kwietnia br. jednogłośnie przy 5 głosach „za” 

zaopiniowali pozytywnie przedmiotowy projekt uchwały.    

Zadania z zakresu zarządzania kryzysowego realizowane są prze samorząd powiatowy na 

podstawie ustawy z dnia 26 kwietnia 2007 r. o zarządzaniu kryzysowym oraz Zarządzenia 

Starosty Zawierciańskiego z dnia 15 listopada 2013 r. w sprawie organizacji i działania 

systemu wczesnego ostrzegania w powiecie zawierciańskim. Siedzibą Powiatowego Centrum 
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Zarządzania Kryzysowego w Zawierciu jest Komenda Powiatowa Państwowej Straży 

Pożarnej w Zawierciu. Zadaniem Powiatowego Centrum Zarządzania Kryzysowego  

w Zawierciu jest: kierowanie monitorowaniem, planowaniem, reagowaniem i usuwaniem 

skutków zagrożeń na terenie powiatu, zapewnienie całodobowego obiegu informacji  

w sytuacjach kryzysowych, zapewnienie przepływu informacji na potrzeby zarządzania 

kryzysowego, współdziałanie z centrami zarządzania kryzysowego administracji publicznej  

i nadzór nad funkcjonowaniem systemu wczesnego ostrzegania. Najważniejszym 

dokumentem wykorzystywanym podczas zaistnienia sytuacji kryzysowej jest Plan 

Zarządzania Kryzysowego Powiatu Zawierciańskiego. Plan ten jest zaktualizowany  

i uzgodniony ze wszystkimi służbami zespolonymi powiatu zawierciańskiego oraz 

zatwierdzony przez Wojewodę Śląskiego. Plan jest aktualizowany co dwa lata. Wspólnie  

z gminami powiatu zawierciańskiego została stworzona baza danych zabezpieczająca akcję 

ratowniczą na wypadek katastrofy w godzinach nocnych. Wytypowane zostały obiekty do 

ewakuacji poszkodowanych, wyznaczono sklepy i hurtownie w których można będzie się 

zaopatrzyć w jedzenie, picie i artykuły jednorazowego użytku do posiłków. Wyznaczono 

osoby do kierowania ewakuacją, przygotowania posiłków, obsługi poszkodowanych oraz 

ustalono firmy i przedsiębiorstwa, skąd można pozyskać transport dla poszkodowanych, 

ciężarówki, koparki, deski oraz paliwo. Opracowano Plan ewakuacji III stopnia Powiatu 

Zawierciańskiego na wypadek zagrożenia bezpieczeństwa państwa i wojny.  Zawiera on 

informacje o zespołach kierowania w każdej gminie, miejscach ewakuacyjnych, środkach 

transportowych, zabezpieczeniu przez policję dróg ewakuacyjnych oraz sposobach 

alarmowania ludności. Można z niego korzystać również w sytuacjach klęsk żywiołowych.   

Zgodnie z ustawą o zarządzaniu kryzysowym w budżecie utworzona jest rezerwa celowa na 

realizację zadań własnych powiatu z zakresu zarządzania kryzysowego w wysokości nie 

mniej niż 0,5 % wydatków budżetu. Rezerwa ta może być w każdej chwili wykorzystana  

w przypadku powstania klęski żywiołowej. Należy podkreślić, iż w walce z klęskami 

żywiołowymi bardzo ważny jest system ostrzegania, informowania i alarmowania. Zgłaszane 

przez gminy straty klęskowe były przekazywane natychmiast do Wojewódzkiego Centrum 

Zarządzania Kryzysowego w Katowicach, co skutkowało możliwością otrzymania pieniędzy 

na usuwanie skutków i ewentualną odbudowę mienia. 

 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr XV/139/25 w sprawie  

informacji o realizacji zadań związanych z zarządzaniem kryzysowym w powiecie 

zawierciańskim, w wyniku przeprowadzonego głosowania został  przyjęty jednogłośnie, 

czyli przy 19 głosach „za”.    

 

 

Ad.7.)  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski poinformował, że autopoprawki do  

projektów uchwał w sprawie zmian w budżecie powiatu na 2025 rok oraz w sprawie zmian  

w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2025-2029, przyjęte przez Zarząd Powiatu  

w dniu 22 kwietnia br. zostały przekazane radnym drogą mailową. 

 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Infrastruktury Technicznej Agnieszka Andrzejewska 

poinformowała, że członkowie Komisji na posiedzeniu w dniu 23 kwietnia br. jednogłośnie 

przy 5 głosach „za” zaopiniowali pozytywnie przedmiotowy projekt uchwały wraz  

z autopoprawką Zarządu Powiatu.    
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Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr XV/140/25 w sprawie  

zmian w budżecie powiatu na 2025 rok, w wyniku przeprowadzonego głosowania został  

przyjęty jednogłośnie, czyli przy 18 głosach „za”.   

 

       

Ad.8.) 

 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Infrastruktury Technicznej Agnieszka Andrzejewska 

poinformowała, że członkowie Komisji na posiedzeniu w dniu 23 kwietnia br. jednogłośnie, 

czyli przy 5 głosach „za”  zaopiniowali pozytywnie projekt uchwały w sprawie zmian  

w Wieloletniej Prognozie Finansowej w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2025-

2029 wraz z autopoprawką Zarządu Powiatu. Proponowane zmiany są odzwierciedleniem 

zmian wprowadzonych do budżetu powiatu uchwałą, przyjętą przez Radę Powiatu  

w poprzednim punkcie porządku obrad.  

 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr XV/141/25 w sprawie  

zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2025-2029, w wyniku przeprowadzonego 

głosowania został  przyjęty jednogłośnie, czyli przy 19 głosach „za”.    

 

 

Ad.9.) 

 

Przewodniczący Komisji Edukacji Paweł Chmura poinformował, że członkowie Komisji na 

posiedzeniu w dniu 17 kwietnia br. przy 5 głosach „za” i 1 głosie „wstrzymującym się” 

zaopiniowali pozytywnie projekt uchwały omawianej w tym punkcie porządku obrad. 

Celem wyłączenia Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej nr 2 w Zawierciu z Zespołu Szkół 

Specjalnych im. Marii Grzegorzewskiej w Zawierciu jest zapewnienie większej autonomii 

organizacyjnej  i dostosowanie struktury obu jednostek do rzeczywistych potrzeb społecznych 

i edukacyjnych powiatu.  Samodzielne funkcjonowanie Poradni umożliwi skuteczniejsze 

zarządzanie jej działalnością, lepsze planowanie działań diagnostycznych, terapeutycznych  

i profilaktycznych oraz efektywniejszą współpracę z placówkami oświatowymi, rodzicami  

i innymi instytucjami wspierającymi rozwój dzieci i młodzieży. Ponadto zmiana ta ma na celu 

zapewnienie niezależności od działalności dydaktycznej Zespołu Szkół jeszcze przez 

ostateczną zmianą siedziby Poradni.  Wyłączenie nie wpłynie negatywnie na dostępność 

usług świadczonych przez Poradnię.   

 

Gabriel Dors (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Panie Przewodniczący, pani Starosto, panie i panowie radni. Dyskutowaliśmy już na ten 

temat co do merytorycznych przesłanek. Chodzi mi tylko o rzecz techniczną związaną 

z tytułem tej uchwały. Mianowicie jest tutaj napisane, że będzie to rozpatrzenie 

projektu uchwały w sprawie wyłączenia Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej nr 2  

z Zespołu Szkół im. Marii Grzegorzewskiej i Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej nr 2  

w Zawierciu. Czyli chodzi o to, że tak się nie będzie ta szkoła nazywała. Czyli rozumiem, nie  

Marii Grzegorzewskiej i poradni, tylko Marii Grzegorzewskiej. Czyli będzie powstanie nowej 

poradni (potwierdzenie Przewodniczącego Rady Powiatu Jarosława Kleszczewskiego).  

Dziękuję”. 
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Wobec braku innych uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr XV/130/25  

w sprawie  wyłączenia Poradni Psychologiczno- Pedagogicznej Nr 2 z Zespołu Szkół 

Specjalnych im. Marii Grzegorzewskiej i Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej nr 2  

w Zawierciu, w wyniku przeprowadzonego głosowania został  przyjęty przy 13 głosach 

„za”, 4 głosach „przeciw” i 2 głosach „wstrzymujących się”.    

 

 

Ad.10.) 

  

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Infrastruktury Technicznej Agnieszka Andrzejewska 

poinformowała, że członkowie Komisji na posiedzeniu w dniu 23 kwietnia br. jednogłośnie, 

czyli przy 5 głosach „za” pozytywnie zaopiniowali projekt przedmiotowej uchwały, który 

dotyczy powierzenia gminie Ogrodzieniec zarządzania odcinkami dróg powiatowych 

polegającego na pełnieniu funkcji inwestora w zakresie niezbędnym do realizacji zadań 

polegających na budowie chodników przy ul. Częstochowskiej  w miejscowości Giebło, przy 

ul. Bursztynowej w miejscowości Podzamcze i przy  ul. Turystycznej w miejscowości 

Kiełkowice. Powierzenie prowadzenia zadań nastąpi na mocy porozumień pomiędzy 

Powiatem Zawierciańskim a Gminą Ogrodzieniec, w którym określone zostaną szczegółowe 

zasady wykonania zadań.   

 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr XV/142/25 w sprawie  

powierzenia Gminie Ogrodzieniec zarządzania odcinkami dróg powiatowych nr 1724S  

i 1725S polegającego na pełnieniu funkcji inwestora w zakresie niezbędnym do realizacji 

zadań polegających na budowie chodników, w wyniku przeprowadzonego głosowania został  

przyjęty jednogłośnie, czyli przy 19 głosach „za”.         

     

 

Ad.11.) 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski przedstawił informację o pracy 

między sesjami i otrzymywanej korespondencji: 

 

− w związku ze skargą złożoną przez stronę skarżącą do Wojewody Śląskiego na nierzetelne 

rozpoznanie przez Radę Powiatu Zawierciańskiego skargi na Starostę, rozpatrzonej 

Uchwałą Nr XII/122/25 z dnia 27 lutego 2025 roku,  w odpowiedzi na pismo z dnia  

8 kwietnia br. do Śląskiego Urzędu Wojewódzkiego w Katowicach przekazane zostały 

informacje w przedmiotowej sprawie wraz z dokumentacją skargową. Do dnia 

dzisiejszego Wojewoda nie przekazał informacji o zajętym w tej sprawie stanowisku; 

− w dniu 10 kwietnia br. wpłynęło pismo informujące o przyjęciu powiatu 

zawierciańskiego w poczet członków Związku Powiatów Polskich; 

− w odpowiedzi na pismo Fundacji Dobrych Inicjatyw z siedziba w Warszawie z dnia  

13 marca br. w dniu 10 kwietnia br. Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie przekazało do 

wiadomości Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej informacje o podejmowanych  

działaniach i zamierzeniach mających na celu rozwiązanie kryzysu braku miejsc w pieczy 

zastępczej; 

− w okresie sprawozdawczym do Biura Rady Powiatu wpłynęły informacje przygotowane 

przez wydziały Starostwa i jednostki organizacyjne powiatu dotyczące tematów 

wiodących posiedzeń stałych Komisji w miesiącu kwietniu br. 
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Ad.12.) 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski poinformował, że w okresie od 

poprzedniej planowej sesji radni nie składali interpelacji i zapytań. Odpowiedź na zapytanie 

radnego Jerzego Janoski złożone na sesji w dniu 20 marca br. została przekazana 

zainteresowanemu w terminie ustawowym oraz zamieszczona na stronie internetowej 

Starostwa, w Biuletynie Informacji Publicznej oraz na tablicy ogłoszeń przy Biurze Rady 

Powiatu. Przypomniał również, że zgodnie z ustawą o samorządzie powiatowym interpelacje i 

zapytania należy składać w formie pisemnej. 

  

 

Ad.13.) 

 

Dyrektor Miejskiego Ośrodka Kultury im. Adama Mickiewicza w Zawierciu Paulina 

Madejska  (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Szanowni państwo, państwo radni. Dziękuję, panie Przewodniczący, za możliwość 

uczestnictwa i zabranie głosu na dzisiejszej sesji Rady Powiatu Zawierciańskiego. Jako 

Dyrektor Miejskiego Ośrodka Kultury im. Adama Mickiewicza w Zawierciu, dla którego 

organizatorem jest Gmina Zawiercie, zwracam się do państwa radnych z prośbą o wsparcie  

w działaniach MOK w trzech płaszczyznach: działalność Miejskiego Centrum Nauki SOWA, 

działalność kina oraz działalność wystawiennicza. Państwo jako przedstawiciele swoich 

wyborców w poszczególnych gminach powiatu zawierciańskiego jesteście zapewne w stałym 

kontakcie z mieszkańcami, dyrektorami poszczególnych instytucji, szkół i przedszkoli.  

W zeszłym tygodniu miałam możliwość uczestniczenia w Komisji Rozwoju i Promocji, na 

którą zostali zaproszeni dyrektorzy instytucji kultury z poszczególnych gmin. Jestem 

zaszczycona być w gronie ludzi, którzy są niezwykle oddani swojej pracy. Szanowni państwo, 

przygotowałam dla każdego z państwa list intencyjny, który pokrótce przedstawia opis 

działalności właśnie w tych trzech płaszczyzn. Ale korzystając z okazji, że sesja jest 

transmitowana i słuchają nas mieszkańcy powiatu zawierciańskiego, pragnę zwrócić się 

również do państwa.  

Zapraszam mieszkańców powiatu zawierciańskiego do Małego Centrum Nauki SOWA 

znajdującego się od 8 kwietnia tego roku w Miejskim Ośrodku Kultury. To przestrzeń, która 

zachęca do samodzielnego odkrywania przez działanie. Nasi goście mogą korzystać  

z 20 eksponatów strefy eksperymentowania oraz kreatywnej majsterni rozwijającej 

wyobraźnię i logiczne myślenie. W każdy czwartek odbywają się warsztaty szydełkowania,  

a w piątek warsztaty LEGO. W wakacje planowane są kreatywne warsztaty tematyczne, a raz 

w miesiącu odbywają się spotkania zgodnie z zainteresowaniem uczestników. Organizujemy 

również naukowe urodziny dla dzieci powyżej 6 roku życia. Zwracam się do dyrektorów 

szkół i przedszkoli na terenie powiatu zawierciańskiego, aby odwiedzili przestrzenie SOWY. 

W ramach 90-minutowych zajęć dla grup szkolnych oraz przedszkolnych, uczestnicy biorą 

udział w ćwiczeniach praktycznych i animacjach. Dodatkowo oferta została poszerzona  

o warsztaty z budowania klocków LEGO. Państwa przyjazd może zostać połączony ze 

skorzystaniem z kina i seansem filmowym, więc może być to alternatywa dla państwa na 

zorganizowanie dla uczniów wyjścia poza mury szkoły w Miejskim Ośrodku Kultury  

w Zawierciu.  

Zadacie sobie państwo pytanie zapewne, dlaczego w ogóle poruszam ten temat, przecież 

wszyscy wiedzą, że takie kino istnieje. Jest jeden ważny powód. Od dłuższego czasu wiemy, 

że powstaje galeria handlowa, w której mają znajdować się 4 sale kinowe. Najczęstsze 

pytania, jakie słyszę od mieszkańców, to jak sobie poradzicie i jest jedna krótka odpowiedź: 
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poradzimy sobie z państwa wsparciem. Zwracamy się do państwa z prośbą skorzystania z 

naszego kina. Dysponujemy salą widowiskowo-kinową oraz małą salą kinową. Nasze 

projektory są w najwyższych jakościach oraz dysponujemy nowym nagłośnieniem oraz 

srebrnym ekranem na sali widowiskowo-kinowej. I w tym miejscu zwrócę się znów do 

dyrektorów szkół i przedszkoli. Kino Miejskiego Ośrodka Kultury pełni również ważną rolę 

edukacyjną, dzięki udziałowi w ogólnopolskim programie „Kino Szkoła”, w 

Interdyscyplinarnym Programie Edukacji Medialnej i Społecznej. W jego ramach realizowane 

są cykle zajęć edukacyjnych i profilaktycznych, oparte o projekcje filmowe dla dzieci  

i młodzieży.  

Ostatnią kwestią, którą pragnę poruszyć to przestrzenie wystawiennicze w naszym ośrodku: 

galeria czarna, biała i ściana są to stałe elementy naszej oferty kulturalnej. Zwiedzanie galerii 

jest bezpłatne, a każdy korzystający z przestrzeni, ma możliwość podziwiania różnorodnych 

wystaw. Jako dyrektor MOK otworzyłam te wyjątkowe przestrzenie szczególnie dla 

mieszkańców Miasta Zawiercia, ale również mieszkańców powiatu zawierciańskiego. 

Szanowni państwo, proszę o wsparcie w promocji naszych galerii, które dają artystom 

zarówno profesjonalnym jak i amatorom szanse na prezentację swojej twórczości. 

Organizujemy wernisaże, przygotowujemy foldery, plakaty oraz zapewniamy ścisłą 

współpracę z artystami. Nadmieniam również, że organizacja wystaw jest bezpłatna. 

Obserwując działania moich koleżanek i kolegów zarządzających instytucjami kultury  

w powiecie jestem pełna podziwu dla ich zaangażowania w swoją pracę. Wszyscy wiemy 

jedno, że kultura –  niestety –  jest ostatnia w łańcuchu potrzeb, dlatego my musimy sprostać 

oczekiwaniom naszych mieszkańców i starać się wyjść do nich z programem, który 

będzie spełniał ich oczekiwania. Cele statutowe naszych ośrodków są bardzo szerokie. Liczę 

na współpracę również z dyrektorami ośrodków kultury z powiatu zawierciańskiego, nic nie 

stoi na przeszkodzie, abyśmy stworzyli wspólne projekty czy wystawy. Myślę, że nie będzie 

nadużyciem, jeśli z tego miejsca powiem, że zarówno władze gminy jak i władze powiatu 

będą nas w tym wspierały. Pragnę podkreślić, że instytucja, którą reprezentuję, działa również 

dla dobra jednostek, które są przy Starostwie Powiatowym w Zawierciu. Proszę pamiętać, 

kultura powinna łączyć, a nie dzielić. Jestem pewna, że ten cel możemy osiągnąć. Jeszcze 

raz, Panie Przewodniczący, bardzo dziękuję za możliwość bycia z państwem dzisiaj”. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski (treść wypowiedzi w formie 

stenogramu): 

 

„Dziękujemy bardzo. Myślę, że oferta jest bardzo szeroka. Ważne, aby szanowni radni 

przedstawili w swoich gminach, które reprezentują, gdyż tak słyszymy, że jest to oferta 

adresowana i do dorosłych i do młodzieży, wstęp jest wolny, więc myślę, że mogą wszyscy 

na tym mogą tylko korzystać, a myślę, że taka współpraca i teraz już jest, ale w przyszłości 

będzie kontynuowana. Bardzo pani dziękuję za obecność na obradach sesji Rady Powiatu”. 

 

 

Ad.14.) 

 

Po wyczerpaniu porządku obrad, dziękując wszystkim za przybycie  Przewodniczący Rady 

Powiatu Jarosław Kleszczewski zamknął obrady XV sesji Rady Powiatu Zawierciańskiego.   

 

Zakończenie obrad nastąpiło o godz. 13.10. 

 

Protokół sporządziła:                        Przewodniczący Rady Powiatu 

/-/ Anna Bryła                  /-/ Jarosław Kleszczewski 


